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Het zal niemand ontgaan dat bijplaatsingen bij afvalcontainers veelvuldig voorkomen 
en in ernst lijken toe te nemen. 
Ook vernamen wij recent over capaciteitsproblemen/lange wachttijden bij het ophalen 
van grofvuil door HVC.

Vragen: 
1. Herkent het college de problematiek van de bijplaatsingen zoals beschreven.

Het college herkent zich deels in de hierboven beschreven problematiek, maar 
heeft wel wat nuances toe te voegen.
Het college herkent zich voor een deel in de beschreven problemen. Er komen 
bijplaatsingen voor bij ondergrondse containers. Het college is echter van mening dat 
het beeld wordt vertroebelt door de bovengrondse containers. Deze containers 
trekken de meeste bijplaatsingen. Dit is ook de reden dat deze vervangen gaan 
worden voor ondergrondse containers. Daarnaast vindt het college het belangrijk te 
benadrukken dat het gedrag van inwoners zorgt voor bijplaatsingen, niet de 
ondergrondse containers zelf.

2. Op welke wijze gaat het college tot op heden met deze problematiek om.
Natuurlijk zijn er ook bijplaatsingen bij ondergrondse containers. Het college heeft 
een mix aan maatregelen geïmplementeerd om dit te voorkomen.
- Veel bijplaatsingen komen voor bij bovengrondse containers (die worden 

vervangen door ondergronds) en al bestaande containers. Deze hebben geen 
sensor. Hierdoor weet HVC minder goed wanneer deze containers vol zitten en 
zijn hier op frequentie aan het legen.

- De nieuwe containers die een vulgraadsensor hebben worden geleegd zodra ze 
bijna vol zitten.

- Op de knelpunten in stadsdelen 1 en 2 extra containers geplaatst. Deze gaan 
volgende week open. Dit gaat om locaties waar de toestroom van het afval groter 
is dan verwacht. Met het plaatsen van de extra container zullen we veel 
bijplaatsingen voorkomen. Voor de stadsdelen 3, 4 en 5 hebben we hier nog eens 
extra kritisch naar gekeken en al extra containers ingepland.

- De gemeente heeft een extra wijkreiniger die zich specifiek bezig houdt met het 
opruimen van bijplaatsingen.

- Gerichte communicatie in de stadsdelen 1 en 2. Inwoners zijn begonnen met het 
beter scheiden van afval, maar dit kan nog beter. Er is een nieuwsbrief 
uitgestuurd met daarin onder andere tips over afval scheiden. Daarnaast heeft de 
gemeente op de site veel heel info over het nieuwe inzamelen en afval scheiden 
en heeft HVC een hele handige app waarin tips staan om afval te scheiden en 
andere informatie te vinden is.



3. Hoeveel illegale vuildumpers zijn in het afgelopen jaar en dit jaar tot op heden  
achterhaald/bekeurd? 
2020: 279 
2021: 133

4. Is het college van mening dat de huidige aanpak volstaat? (Graag toelichten) 5. 
Heeft het college een plan van aanpak om bijplaatsingen te verminderen?
Het college is op dit moment bezig de bijplaatsingen te verminderen (zie antwoord 
vraag 2).
- Een deel is het opruimen van de bijplaatsingen. Dat doen we met de extra 

wijkreiniger die zich specifiek focust op bijplaatsingen.
- Een tweede deel ligt bij voorkomen van bijplaatsingen. Zo plaatst de gemeente 

extra containers op de hotspots om de grote toestroom te verminderen. 
Daarnaast moeten inwoners beter hun afval gaan scheiden. Dit doen we door 
gerichte communicatie in stadsdelen 1 en 2 (nieuwsbrief) waarin veel tips over 
het scheiden van afval staan. Het college blijft monitoren waar extra 
communicatie nodig is. Ook kunnen inwoners de app van HVC gebruiken. 

5. Zoja wat is dat plan en zo nee is het college dan van plan het alsnog op te 
stellen en zo ja op welke termijn kan de raad dit plan dan tegemoet zien?
We hebben een plan, dit staat echter niet precies zo op papier.

6. Hoe is de stand van zaken rond het tijdig ophalen van grofvuil bij bewoners 
door HVC?
Inwoners kunnen nog steeds hun grof afval gratis laten ophalen. Hier zit een wachttijd 
van enkele weken op. De wachttijd is niet uitzonderlijk voor Lelystad. Elke stad of 
gebied heeft een wachttijd hiervoor. Mocht deze wachttijd flink uitlopen geven we 
HVC de opdracht een of twee weken extra met een wagen te rijden om deze 
achterstand in te halen. Dit komt vooral voor tijdens de ‘voorjaarsschoonmaak’, 
periodes met veel vrije dagen, enz.


